
1 

 

OR.RG. 0002.27.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XXVIII/2016 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 28 grudnia 2016r. 

w godz. od 10:00 do 12:40 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 15 Radnych.  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan 

Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, 

mieszkańcy gminy.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 28 listopada 2016r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

d) uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2017: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy, 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 

oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały 

budżetowej, 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz 

uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

7) głosowanie uchwały. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji 

 

 



2 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi 

Wójt, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado proponuję w porządku dzisiejszej sesji wprowadzić jeszcze 

jedną uchwałę w ppkt e) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu 

administracji powiatowej, króciutko pozwolę sobie uzasadnić wprowadzenie tej uchwały, 19 grudnia, 

tego roku, Powiat podjął uchwałę o przejęciu tego zadania, chodzi o Schronisko Młodzieżowe, dlatego 

też z Państwem żeśmy nie dyskutowali na Komisji Wspólnej, w tej sprawie, Gmina Zaniemyśl przejęła 

to zadanie Powiatu w 1999 roku i do dnia dzisiejszego prowadzi Schronisko Młodzieżowe, w związku 

z tym, że od nowego roku już nie będzie Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Oświaty                         

a Centrum Usług Wspólnych, w ustawie jest zapisane, że Centrum Usług Wspólnych nie może 

prowadzić zadań nie jednostek budżetowych, może tylko prowadzić zadania jednostek budżetowych, 

Schronisko Młodzieżowe nie było nigdy jednostką budżetową dlatego ta zmiana, co dalej będzie się 

działo, ja od razu może powiem, chyba, że przy uchwale, od 1 stycznia będzie Schronisko 

Młodzieżowe, u nas, w tym miejscu co jest prowadzone przez Powiat, po rozmowach bardzo 

intensywnych z Powiatem, myślę, że to będzie na rok, chociaż wszystko tak się nie raz mówi szybko                 

i po roku 2017 będzie prowadzone to Schronisko już przez naszą spółkę, która wystąpi we wrześniu, 

do Powiatu, o zabezpieczenie środków finansowych, a więc dotacji na rok 2018 i spółka nasza, która 

jeszcze jej nie ma, przejmie te zadania i będzie prowadziła zadania z zakresu Schroniska 

Młodzieżowego, to tak skrótowo  

Przewodnicząca Rady Gminy, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad przedstawionego 

projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu administracji 

powiatowej, kto jest za przyjęciem do porządku obrad tego projektu uchwały, bardzo proszę                            

o przegłosowanie 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad, wynik głosowania 

za wprowadzeniem 14 Radnych 

przeciw   0 

wstrzymało się  1 Radny 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad po wprowadzonych zmianach 

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 28 listopada 2016r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

d) uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2017: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy, 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 

oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 
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budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały 

budżetowej, 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz 

uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

7) głosowanie uchwały. 

e) uchylenia uchwały w sprawie przejęcia zadania z zakresu administracji powiatowej 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji 

 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty przy 

14 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 15 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

 

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

15 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

informacje z okresu międzysesyjnego rozpocznę od Zarządzenia, które wydałem jedno, zmieniające 

budżet Gminy na rok 2016, Zarządzenie zostało wydane 13 grudnia 2016 roku, w którym dokonano 

przeniesień między paragrafami:  

- zabezpieczono środki na wypłatę wynagrodzenia tytułem umowy zlecenia w Urzędzie 

Gminy; 

- na zakupy związane z aktualizacją spisu wyborców zabezpieczono środki własne                              

w wysokości 2,00 zł, dodatkowo przeniesiono między paragrafami kwotę 720,00 zł; 

- zmniejszono o kwotę 2,00 zł środki rezerwy ogólnej; 

- zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami ogólną kwotę 

58.546,31 zł, między innymi na zakup środków czystości, programów antywirusowych, 

wyposażenia, na koszty opłat ubezpieczeniowych, na zakup energii elektrycznej oraz kwotę 

3.032,03 zł na bieżące utrzymanie świetlicy szkolnej oraz szkolnego schroniska 

młodzieżowego;  
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- zgodnie z potrzebami Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu przesunięto między 

paragrafami kwotę 17.500,00 zł; 

- na konserwację oświetlenia ulicznego – 9.201,00 zł; 

- na bieżące utrzymanie hali widowiskowo-sportowej – 1.000,00 zł. 

Wojewoda zawiadomił o zmianach w wysokości dotacji celowych realizowanych przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej, i tak  w rozdziale 85212 § 2010 zwiększenie o kwotę  83.224,00 zł, natomiast                 

w rozdziale 85213 § 2010 zmniejszenie o kwotę 117,00 zł., w okresie międzysesyjnym Zakład 

Gospodarki Komunalnej wykonał, czy nastąpił odbiór końcowy i przekazanie do użytkowania robót 

wykonanych na oczyszczalni ścieków w Łęknie, wykonane prace polegały na usunięciu osadów 

ściekowych z dna stawów napowietrzanych nr 2 i 3, demontażu systemu napowietrzania i ponownym 

jego montażu po uprzednim remoncie dyfuzorów wraz z armaturą doprowadzającą powietrze, roboty 

wykonała firma SADEKO z pod Dębic za wartość 121.327,40 zł., netto, brutto z podatkiem VAT to 

jest 149.232,70 zł., przypomnę, że z budżetu Gminy Zaniemyśl na ten cel przekazaliśmy dotację                 

w wysokości 120 tys. zł., ponadto w okresie międzysesyjnym Zakład pobudował odcinek sieci 

wodociągowej w miejscowości Polwica długości 150 metrów i wykonał dwa przyłącza wodociągowe, 

jedno przyłącze kanalizacji sanitarnej, ponadto jak zwykle Zakład wykonywał prace porządkowe na 

terenie naszej Gminy, jak jestem przy Zakładzie, Szanowni Państwo, dobiega wielomiesięczny okres 

przygotowań do przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej, jako jednostki budżetowej,                    

w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością, praktycznie doprecyzowujemy w tej chwili akt 

notarialny, regulaminy, wynagradzania, organizacyjne itd., też już są sprecyzowane, 30 grudnia, a więc 

w najbliższy piątek, ostatni dzień roboczy zostanie podpisany akt notarialny i od tego momentu Zakład 

Gospodarki Komunalnej będzie spółką z ograniczoną odpowiedzialnością w organizacji, do czasu 

zarejestrowania w Krajowym Rejestrze Sądowym (KRS) spółki, to będzie gdzieś połowa stycznia, a 

więc od 1 stycznia spółka będzie działała w organizacji, wszystkie sprawy, można powiedzieć, mamy 

doprecyzowane, bo coś się zapomni, może coś jest jeszcze do przemyśleń, ale mam nadzieję, że to 

wszystko z roku na rok nie będzie, i mieszkańcy i Państwo zauważali, że nastąpiło przekształcanie, 

Zakład będzie wykonywał te same zadania, które wykonuje do tej pory, będzie też mógł na rynku 

funkcjonować jako podmiot gospodarczy, nie ma dla spółek żadnych ograniczeń w startowaniu                  

w przetargu czy też ewentualnym uzgadnianiu przez Prezesa kosztów realizacji pewnych zadań czy 

usług, które będzie mógł Zakład wykonywać, podpisanie nastąpi, jak powiedziałem, trzydziestego, o 

godzinie 9:00 w siedzibie Zakładu Gospodarki Komunalnej, kolejne informacje z zakresu realizacji 

tegorocznego budżetu, to już ostatnie informacje w tym roku, ostatnia inwestycja, Państwo o tym 

wiecie, zakończyliśmy, a więc przebudowa ulicy Plażowej, 8 grudnia dokonano odbioru końcowego 

przebudowy tej ulicy, jak Państwo, myślę, że też wiecie  było to utwardzenie tego zakresu, oświetlenie 

całego zakresu, oświetlenie uliczne i też usunięcie kolizji, która tam była, napowietrznej,  łączna 

wartość tej inwestycji to kwota 466.171,82 zł brutto, zadanie wykonywane przez dwie firmy, Zakład 

Drogowo-Transportowy z Nekli oraz ENERGOSIEĆ, firma zajmująca się energetyką z Pyzdr, kolejne 

informacje z zakresu realizacji tegorocznego budżetu, które chciałem Państwu przekazać to właściwie 

na rok przyszły, 14 grudnia podpisano umowę na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych     

z nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Zaniemyśl z Przedsiębiorstwem Usług 

Komunalnych  Artur Zys, na kwotę 793.451,63 zł brutto, tutaj Szanowni Państwo, pozwolę pewne 

rzeczy, sobie, dopowiedzieć, wcale nie jest tak, że my chcieliśmy zmienić firmę, która odbiera nam 

odpady komunalne od 2006 roku, a więc Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Śremie, do tej 

pory nam realizowało, te usługi, nawet jak jeszcze nie było ustawy śmieciowej, niestety sytuacja 

finansowa z oferty, które do nas spłynęły, zmusiła nas do tego żebyśmy zmienili, mam nadzieję, że 

mieszkańcy, wszyscy będziemy zadowoleni z usług tej firmy, chcę Państwu przypomnieć, że 

szacujemy, że w przyszłym roku opłata śmieciowa wpłynie do nas, od wszystkich mieszkańców, 

zamieszkałych, w wysokości około 670 tys. zł.,  a umowa z firmą Artur Zys jest na kwotę 793 tys. zł., 

a więc 130 tys. zł., tak na okrągło, zabraknie z opłaty śmieciowej żeby firmie, która będzie 

wykonywała zapłacić, ale chcę Państwu dopowiedzieć, że kolejna oferta, a były dwie, a więc 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Śremie to była na 900 tys. zł., a więc ponad 100 tys. zł. 

jeszcze droższa, oczywiście na przyszły rok musiałem w autopoprawkach zaproponować Wysokiej 
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Radzie żeby tą kwotę brakującą, 130 tys. zł. z budżetu dopłacić do tych kwot, które będziemy zbierać, 

w trakcie roku, szczególnie na początku, w pierwszym kwartale będziemy analizować opłatę 

śmieciową, regulamin odbioru odpadów komunalnych, żeby ta dopłata nie była aż taka, a więc w 

wysokości 130 tys. zł., do tego co zbieramy, oczywiście dochodzą do nas też informacje, po tym jak 

firma, już nowa rozwozi worki i harmonogram odbioru odpadów komunalnych pewnego, oczywiści w 

części, mieszkańców niezadowolenia, bo przypomnę, że, bo Państwo pewno już o tym wiecie, że 

pojemniki na odpady zmieszane będą odbierane w jednym dniu a worki z segregacją będą odbierane w 

innym dniu, firma oczywiście tłumaczy to kosztami, gdyż ilość pracowników, która posiada ta firma 

itd., musiałaby być zwiększona aby jednocześnie, i tym dużym samochodem, do odbioru pojemników 

z odpadami zmieszanymi i do worków kolejna załoga jechała i zbierała w jednym dniu, chce to 

realizować, że ta sama załoga będzie przesiadała się do samochodów innych, które będą zbierały 

odpowiednie frakcje czy też pojemniki, oczywiście kolejna rzecz, która  jest to jest pojemniki 

metalowe, ja przypomnę, że już wielokrotnie, parę lat temu, mówili, że te wszystkie pojemniki 

metalowe, które nie są przystosowane do przede wszystkim samo-wyładowywania przez nowoczesne 

samochody śmieciarki, też powinny być przez właścicieli nieruchomości, dawno, wymienione, wiemy 

o tym, że na niektórych nieruchomościach są te stare pojemniki, po rozmowach z firmą Pana Zysa 

zobowiązali się, że w miesiącu styczniu będą odbierali i próbowali w jakiś sposób wysypać te 

pojemniki, bo uchwyty, przede wszystkim, nie pasują do tego samochodu, który po prostu je 

rozładowuje, ale jednocześnie też prowadzimy intensywne rozmowy z firmą Pana Zysa, żeby w 

Urzędzie Gminy mieszkańcy zgłaszali zapotrzebowanie na pojemniki i ma je dostarczyć do 

nieruchomości te pojemniki, oczywiście za odpłatnością, wstępnie wiemy, że z dostawą taki pojemnik 

będzie kosztował brutto 120,00 zł., oczywiście niektórzy mieszkańcy powiedzą, co mam robić z 

popiołem, szczególnie w okresie zimowym, Szanowni Państwo, popiół można też wysypać do 

pojemnika plastikowego, ale nie bezpośrednio jak się wybierze z kotła węglowego i żar wsypie do 

pojemnika plastikowego, musi być popiół wystygnięty, mówię o tym ponieważ w Referacie 

Infrastruktury jest wiele telefonów, niezadowolenia, itd., chcę to Państwu przedstawić, bo będzie się 

Państwo z tym stykać, to tyle wstępnie jeżeli chodzi o odpady komunalne, będzie trochę zawirowań, 

będziemy to wszystko z Urzędu pilotować z nowym odbiorcą odpadów komunalnych i mam nadzieję, 

że przyzwyczaimy się, oczywiście będzie problem z harmonogramem, bo Zaniemyśl miał pierwszy, 

trzeci czwartek miesiąca albo drugi, czwarty, i się pamiętało, teraz trzeba będzie troszkę więcej dat 

zapamiętać, to tyle jeśli chodzi o gospodarkę odpadami, chcę też Państwa poinformować, że 

otrzymaliśmy dokumentację na przebudowę budynku kotłowni na świetlicę wiejską w miejscowości 

Jaszkowo, koszt dokumentacji, a było to zapisane w tegorocznym budżecie, to kwota 25.830,00 zł 

brutto, a kosztorysowa wartość przebudowy tej kotłowni na świetlicę wiejską wraz                                        

z zagospodarowaniem terenu to kwota 480.161,25 zł brutto, i kolejna dokumentacja, która wpłynęła to 

przebudowa ulicy Słonecznej w Zaniemyślu, tą ulicę chcemy realizować w roku 2017, koszt  

dokumentacji to kwota  13.693,00 zł.,  wartość kosztorysowa, to kwota 537.712,61 zł brutto, a więc 

jak niektórzy z Państwa Radnych zauważają w projekcie budżetu, w budżecie, który mam nadzieję, że 

będzie dzisiaj uchwalony, mamy zapisaną kwotę niższą 450 tys. z., a wartość wszystkich robót to 537, 

ponad, tysięcy złotych, ale mam nadzieje, że po przetargu uda nam się za kwotę ta zapisaną                          

w budżecie wykonać to zadanie inwestycyjne, zakres tych dokumentacji to przebudowa, a więc 

utwardzenie ulicy Słonecznej, budowa kanalizacji deszczowej oraz rozbudowa oświetlenia ulicznego, 

gdyż część tej ulicy nie ma oświetlenia ulicznego, dlatego chcemy to wszystko, generalnie na tej ulicy 

załatwić, informacje dotyczące mienia komunalnego, w dniu 15 grudnia br. przeprowadzony  został 

przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Łękno, 

nieruchomość ta jest zabudowana nieczynnym budynkiem magazynowym, zgodnie ze studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zaniemyśl, położona jest                   

w terenach z wiodącą funkcją przemysłowo gospodarczą, cena wywoławcza została  ustalona na kwotę 

73.000,00 zł. (sprzedaż zwolniona z podatku VAT.), do przetargu przystąpiło pięciu oferentów, w 

wyniku jego przeprowadzenia wyłoniony został nabywca, który zaoferował za powyższą 

nieruchomość cenę w  wysokości 84.000,00 zł., informacja o wynikach przetargu jest wywieszona na 

tablicy ogłoszeń w tutejszym Urzędzie Gminy, akt notarialny podpisany będzie w roku 2017, 

informacja dotycząca stypendiów i zasiłków szkolnych, z uwagi na konieczność rozdysponowania 

środków przeznaczonych stypendia szkolne, na rok szkolny 2016/2017 za okres wrzesień – grudzień, 
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w kwocie 14.255,00 zł., na którą składa się 80% otrzymanej dotacji celowej, w wysokości 10.540,00 

zł. oraz 20% środków własnych Gminy w kwocie 2.635,00 zł., Gminna Komisja Stypendialna na 

posiedzeniach odbytych w dniach 25, 29 i 30 listopada zweryfikowała i rozpatrzyła złożone do dnia 15 

września 2016 roku wnioski, ustalono, że wpłynęło ogółem 40 wniosków z czego 37 wniosków 

rozpatrzono pozytywnie a 3 negatywnie, wobec powyższego Komisja zaproponowała wypłacenie 

jednorazowo stypendium miesięcznego w wysokości po 180,00 zł. za trzy miesiące tj. w kwocie 

540,00 zł. uczniom zakwalifikowanym do pierwszej grupy dochodowej, oraz stypendium 

miesięcznego w wysokości 105,00 zł. za trzy miesiące tj. kwoty 315,00 zł., uczniom 

zakwalifikowanym do drugiej grupy dochodowej, łączna kwota wypłacanych stypendiów wyniosła 

12.645,00 zł., pozostałą kwotę w wysokości 1.610,00 zł. stanowiącą 11,3% dotacji a jednocześnie 

różnica pomiędzy otrzymaną a rozdysponowaną kwotą dotacji Komisja przeznaczyła na zasiłki 

szkolne, o które wnioskowali Dyrektorzy Szkół, zgodnie bowiem z przepisami prawnymi na zasiłki 

szkolne przeznacza się co najmniej 2% dotacji celowej otrzymanej przez Gminy, forma realizacji 

stypendiów i zasiłków jest refundacja kosztów wydatkowanych na cele edukacyjne w formie 

przedstawionych faktur, których wypłaty realizowane były w dniach 19,20 i 21 grudzień br., w formie 

przelewu na indywidualny rachunek bankowy, kolejne informacje z zakresu oświaty, 5 grudnia                

w związku z planowaną reformą systemu oświaty zorganizowaliśmy spotkanie, w którym 

uczestniczyli Dyrektorzy wszystkich Szkół działających na terenie Gminy oraz członkowie Komisji 

Oświaty i Kultury Rady Gminy Zaniemyśl, tematem spotkania była organizacja i sieć szkół na terenie 

gminy, tu Szanowni Państwo rozwinę temat, oczywiście zdajemy sobie z tego sprawę, że ustawa 

jeszcze nie jest podpisana przez Pana Prezydenta, ale zakładając, że ustawa będzie podpisana przez 

Pana Prezydenta, w jakim kierunku Gmina Zaniemyśl pójdzie, jeżeli chodzi o edukację, i tak po kolei 

jeżeli chodzi o nasze Szkoły, a więc Szkoła Podstawowa w Śnieciskach będzie Szkołą Podstawową 

ośmioklasową i w nowym roku szkolnym siódma klasa, a więc szósta przejdzie do siódmej w Szkole 

Podstawowej w Śnieciskach w kolejnym roku będzie to ósma klasa, Pigłowice staną się Szkołą 

Podstawową też ośmioklasową, oczywiście z oddziałami gimnazjalnymi, które jeszcze do tej pory są                

i one będą przez dwa najbliższe lata, jeżeli chodzi o Zaniemyśl to będzie od 1 września, a uchwały 

Rada Gminy, zgodnie z ustawą ma podjąć do końca marca przyszłego roku, a projekt już będzie 

musiał powstać w styczniu, gdyż musi być ona pozytywnie zaopiniowana przez Wielkopolskiego 

Kuratora Oświaty, będziemy mieli Szkołę Podstawową w Zaniemyślu z oddziałami gimnazjalnymi do 

czasu gdy gimnazjaliści wyjdą, przewidujemy, że szósta klasa Szkoły Podstawowej, która w tej chwili 

uczy się w Zaniemyślu, przejdzie do klasy siódmej ale będzie się uczyła w budynku Gimnazjum, i tak 

też będzie ósma klasa, będzie się uczyła też w budynku Gimnazjum, do czasu, gdy zakończą naukę 

oddziały gimnazjalne, oczywiście jednocześnie będziemy obserwować nabory do naszych Szkół, ile 

dzieci, ile oddziałów i ewentualnie będziemy reagować na potrzeby, myślę, że głównie to jest 

oddziały, ilość oddziałów i pomieszczeń dydaktycznych żeby nie było dwuzmianowości, przede 

wszystkim, żeby wszystkie lekcje zaczynały się 8:00 czy 8:45, to tyle jeśli chodzi o kierunki jakie 

sobie wstępnie przyjęliśmy na tym spotkaniu, oczywiście uchwała będzie przygotowywana, Wysoka 

Rada będzie nad tym tematem obradowała, przemyśli i będzie podejmowała uchwałę, chcę Państwa 

poinformować, że w okresie międzysesyjnym Gmina Zaniemyśl złożyła wniosek do Szkolnego Klubu 

Sportowego „Wielkopolska”, który ogłosił nabór wniosków w ramach projektu ”Szkolny Klub 

Sportowy 2017”, celem projektu jest realizacja w roku 2017 dodatkowych zajęć sportowych tzw. SKS-

ów w Szkołach, do projektu zgłoszone zostały 4 grupy uczniów, po jednej z Gimnazjum w Zaniemyślu 

z siedzibą w Łęknie i Szkoła Podstawowa w Śnieciskach oraz dwie grupy ze Szkoły Podstawowej              

w Zaniemyślu, ważniejsze wydarzenia placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Zaniemyśl, Przedszkole Samorządowe, 11 grudnia Przedszkole wspólnie z Radą 

Rodziców zorganizowało ,,Kiermasz świąteczny" oraz zaangażowało się w akcję „Szlachetna Paczka”, 

Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu, w okresie międzysesyjnym uczniowie Szkoły Podstawowej                

w Zaniemyślu osiągnęli bardzo dobre wyniki w zewnętrznych konkursach i zawodach, takie jak np. 

zdobycie I miejsca i wyróżnienia w konkursach plastycznych organizowanych przez Nadleśnictwo 

Babki, czy Gminnym Konkursie Recytatorskim Poezji Patriotycznej, w Pierwszych Otwartych 

Mistrzostwach Karate WKF „Zaniemyśl Cup” 2016 zorganizowanych na Hali widowiskowo-

sportowej 18 uczniów szkoły stanęło na podium, w grudniu uczniowie Szkoły uczestniczyli między 

innymi w wycieczce edukacyjnej do Muzeum Narodowego Rolnictwa i Przemysłu Rolno-
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Spożywczego w Szreniawie, a w okresie przedświątecznym kolędowali ulicami Zaniemyśla, w 

imieniu dyrekcji szkoły, grona pedagogicznego oraz uczniów zapraszam Państwa na przedstawienie 

teatralne pt. ”Opowieść Wigilijna”, które odbędzie się 8 stycznia 2017 r. o godz. 16:00 w sali                 

GOK i R, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, w okresie międzysesyjnym uczniowie wyjechali na 

wycieczkę edukacyjną do Wrocławia, zwiedzili ZOO, w tym Afrykanarium, jarmark świąteczny, w 

ramach Szkolnego Koła Wolontariatu zorganizowano spotkanie z artystą malującym ustami oraz 

zbiórkę zabawek dla Fundacji PomaGosie w Środzie Wlkp., ponadto, uczniowie przygotowali 

przedstawienie nt. cyberprzemocy, które wystawiono podczas konferencji w Zaniemyślu 24 listopada 

oraz ponownie dla uczniów ze Szkoły Podstawowej Zaniemyśl i Zespołu Szkół Akademickich                    

w Środzie Wlkp., uczniowie wzięli również udział w Gminnym Konkursie Recytatorskim Poezji 

Patriotycznej, warsztatach ekologicznych, których tematem było wykonywanie ozdób świątecznych                 

z wosku pszczelego oraz Rajdzie Mikołajkowym do Czeszewa, w ramach realizowanego przez szkołę 

projektu pt.: „Łebska matematyka” SP w Śnieciskach zaprosiła uczniów SP w Zaniemyślu na wspólne 

warsztaty matematyczne, Gimnazjum w Zaniemyślu z siedzibą w Łęknie, 5 grudnia Szkoła 

podpisała porozumienie z Ośrodkiem Rozwoju Edukacji w Warszawie w sprawie przeprowadzania 

testowania projektu programów doradztwa edukacyjno-zawodowego, w tym samym dniu grupa 

czterech uczennic ze Szkolnego Koła Wolontariatu pod opieką nauczyciela wzięła udział w obchodach 

II Międzyszkolnego Dnia Wolontariusza w Środzie Wlkp., w ramach projektu „Mądrze jemy – zdrowo 

żyjemy” grupa uczniów (za zgodą rodziców) została przebadana przez pracownika AWF w Poznaniu 

na analizę składu ciała, w ramach akcji przeprowadzono również warsztaty dla młodzieży nt. 

zdrowego odżywiania, uczniowie Gimnazjum uczestniczyli w Gminnym Konkursie Poezji 

Patriotycznej, w ramach projektu „Młody Obywatel” uczniowie Gimnazjum przeprowadzili sondę 

uliczną wśród mieszkańców naszej gminy nt. jej funkcjonowania oraz przeprowadzili wywiad                       

ze mną, Dyrektor ZEAO oraz kierownikiem Referatu Organizacyjny i Spraw Obywatelskich, w Szkole 

tradycyjnie odbyły się jasełka, wigilie klasowe oraz zorganizowano kiermasz świąteczny, Szkoła 

Podstawowa i Gimnazjum w Pigłowicach, w okresie międzysesyjnym uczniowie wyjechali na 

spektakl do Teatru Muzycznego w Poznaniu oraz do Muzeum Regionalnego w Koszutach, gdzie 

wzięli udział w warsztatach muzealnych poświęconych tradycjom bożonarodzeniowym, również 

uczniowie z Pigłowic uczestniczyli w Gminnym Konkursie Poezji Patriotycznej, zorganizowano 

między innymi Zabawę Andrzejkową oraz Jarmark Bożonarodzeniowy, Szanowni Państwo, jeszcze 

informacje z zakresu działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji, z ważniejszych 

wydarzeń, 4 grudnia obył się kiermasz świąteczny przygotowany przez uczniów, nauczycieli                          

i rodziców Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Pigłowicach, 6 grudnia z okazji „Mikołajek” w sali 

Ośrodka gościliśmy Teatr Iluzji, odbyły się trzy przedstawienia, dla uczniów z Gimnazjum, Szkoły 

Podstawowej w Zaniemyślu i Śniecisk, łącznie przybyło na przedstawienie około 600 uczniów,                   

11 grudnia w salo GOK odbył się II Kiermasz Świąteczny przygotowany przez Przedszkole 

Samorządowe, 13 grudnia odbył się II Gminny Konkurs Poezji Patriotycznej, 16 grudnia odbyło się 

uroczyste spotkanie opłatkowe Emerytów, Koła zaniemyskiego, 17 grudnia – kolejny kiermasz 

świąteczny, zorganizowany przez Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy Zaniemyśl  WUCHTA 

WIARY, a 20 grudnia w sali Ośrodka uczniowie Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu śpiewali kolędy 

w różnych językach obcych m.in. niemieckim, angielskim i hiszpańskim, w styczniu będą kolejne 

wydarzenia w sali GOK-u , głównie zebrania, będzie, przypominam, 7 stycznia „opowieść Wigilijna” 

przygotowana przez uczniów Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu o godzinie 16:00, w styczniu, 

Szanowni Państwo, będzie też Akademia z okazji 98 – rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, 

termin zostanie ustalony przez Panią Dyrektor i pedagogów, poinformujemy Państwa na stronach 

internetowych, 15 stycznia będzie w sali GOK-u grała Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy, kolejne 

zebrania, 28 stycznia odbędzie się X Rejonowy Przegląd Kolęd i Pastorałek Zaniemyśl 2017, chcę też 

Państwa poinformować, jak jesteśmy przy Gminnym Ośrodku Kultury i Rekreacji, od 1 stycznia 2017 

roku musi się przyzwyczaić do nazwy instytucji kultury będzie to Gminny Ośrodek Kultury bez słowa 

Rekreacji w Zaniemyślu, dziękuję bardzo  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są pytania dotyczące złożonej informacji przez 

Wójta Gminy – pytań brak 
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Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Leszkowi Hypkiemu, chciałbym nawiązać 

do tego odbioru śmieci, bo to się tak łatwo mówi ale podejrzewam, że tych pojemników metalowych 

na Gminie jest dość dużo i Firma, skoro wygrywa przetarg powinna się jakoś przygotować żeby to 

ogarnąć, a skoro zmusza mieszkańców do ponoszenia kosztów no jest chyba coś nie tak, to jest 

narażanie ludzi na koszty, a czy w ogóle pojemniki oferowane przez Pana Zysa są w jakieś cenie 

konkurencyjnej czy tak jak w sklepie, czy można to wyjaśnić i druga sprawa chcę się spytać Wójta czy 

my jeszcze mamy jakąś gwarancję na tą drogę Wyszakowo – Mądre, bo tam ten zakręt po prostu robi 

się coraz gorszy, ta szosa tam się zniszczy, bo ten pochył zamiast od środka jezdni na zewnątrz to jest 

zrobiony do środka, gdzie z dwóch stron woda ścieka i jeszcze z pola i cały czas woda stoi na ¾ tej 

jezdni jeżeli jest jakaś możliwość to należało po prostu zrobić nakładkę dodatkową z odchyleniem na 

zewnątrz i by problem wody się samoistnie po prostu rozwiązał, bo przepustu nie ma a cały czas się 

gromadzi woda 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXVIII/180/2016 została przyjęta przy   

15 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXVIII/181/2016 została przyjęta przy   

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, ogłaszam 10 – cio minutową przerwę 

po przerwie w sesji uczestniczy 14 Radnych, nieobecny Radny Wiesław Grobelny 

 

7c) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Pani Agnieszka Scheffler, chciałam Państwu powiedzieć, że przedsięwzięcia zawarte w tej uchwale 

są to przedsięwzięcia, które są kontynuacją tych przedsięwzięć, które mieliśmy do tej pory zawarte w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej plus wprowadzone jest jedno zadanie dodatkowe związane                      

z wniesiona przez Wójta autopoprawką  

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXVIII/182/2016  została podjęta przy:  
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14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 

 

7d) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2017: 
 

1) Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, odczytam Państwu projekt uchwały, który 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych należało przygotować do 15 listopada tego roku    

i jest to pierwszy punkt uchwały w procedurze uchwalania  budżetu na rok 2017 

 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6   

do niniejszego protokołu; 

 

2) Przewodnicząca Rady Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                      

w Poznaniu o projekcie uchwały budżetowej 

 

opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu; 

 

3) Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Radny Michał Marciniak odczytał 

opinię Komisji Rady Gminy 

opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu; 

 

4) Wójt Gminy, Szanowni Państwo, przed chwilą Pani Skarbnik odczytała projekt budżetu, 

który skonstruowaliśmy na 15 listopada, generalnie chciałbym zauważyć, że ten projekt 

budżetu, ja mam nadzieję, że będzie uchwalony, budżet na rok 2017 jest budżetem 

odpowiedzialnym, słowo ogólne, ale po prostu są tam zapisane kwoty takie na jakie nas 

stać, Szanowni Państwo, naszą Gminę stać, oczywiście zakłada on deficyt, po raz któryś raz 

budżetowy z rzędu, budżet Gminy, czy projekt budżetu zawiera deficyt budżetowy, w tym 

roku, globalnie jest to kwota ze spłatą zaciągniętych przed laty pożyczek, ponad 3 mln 100 

tys. zł., generalnie w tym projekcie budżetu są rzeczy, które chcemy zrealizować dla 

mieszkańców, oczywiście nie wszystkie, które są potrzebne, bo na jedną rzecz chcę zwrócić 

uwagę, często się mówi, myślę, że Wysoka Rada na to zwróciła uwagę w projekcie 

budżetu, na sprawy oświatowe, różnica między subwencją oświatową a tym co 

przewidujemy wydać w przyszłym roku, oczywiście jest to przewidywanie, to jest kwota 

ponad 2 mln 700 tys. zł., skąd te 2 mln 700 tys. zł., myślę, że na tej sali nie muszę mówić,       

z budżetu, z naszego budżetu Gminy, a więc podatków, opłat lokalnych i wszystkich 

przychodów, które realizujemy w trakcie roku, to jest kwota, można powiedzieć, która, 

generalnie to jest deficyt budżetu poza spłatami pożyczek, wierzcie mi Państwo, że 

chciałbym więcej zapisać, wszystkich niezbędnych inwestycji i wydatków majątkowych 

itd., tak potrzebnych mieszkańcom Gminy, ale też proszę żebyście mnie zrozumieli, że chcę 

być odpowiedzialny, oczywiście możemy sobie pozwolić, żeby jeszcze wziąć kredyty, bo 

jesteśmy budżetem wypłacalnym, ale te kredyty trzeba kiedyś spłacić, a nie chciałbym 

doprowadzić do tego, żeby za rok, dwa czy trzy Gmina tylko spłacała kredyty i nie 

realizowała wydatków majątkowych, myślę, że jak ten rok kończymy, już 2016, jeszcze 

mamy w tym budżecie  deficyt, chcę Państwa zapewnić, że spłaciliśmy wszystkie pożyczki, 

bo kredytów nie mamy, pożyczki, zrealizowaliśmy wszystkie zadania, zapłaciliśmy za 

wszystko i nie wzięliśmy kredytów, żeby zapłacić za wszystkie zobowiązania, mam 

nadzieję, że po realizacji przyszłorocznego budżetu też taka sytuacja będzie, bardzo 

szczegółowo z Wysoką Radą omówili ten projekt budżetu, Szanowni Państwo, mimo 

wszystko, bo Rada, tak jak Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej przeczytał, 

nie wniosła poprawek, ja proponuję, mimo wszystko autopoprawki do tego projektu 
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budżetu odczytanego, są to autopoprawki, które dowiedzieliśmy się po projekcie budżetu             

i je wprowadzamy w formie dochodów ale też wprowadzamy dodatkowe zadania, 

likwidując jedno zadanie, które chciałem realizować ale sytuacja budżetowa naszej Gminy 

zmusiła mnie do tego żeby przesunąć to zadanie na rok następny, szanowni Państwo 

przeczytam swoje autopoprawki, które proponuję Wysokiej Radzie do przyjęcia, a potem 

jeszcze króciutko się zatrzymam jeżeli będzie niezrozumiane, co w zamian robimy, czego 

nie będziemy zgodnie z projektem budżetu realizować 

 

Proponuję, aby dokonać następujący zmian po stronie dochodów i wydatków, które polegają na: 

 wprowadzeniu następujących dochodów: 

- w dziale 600 rozdział 60004 § 2710 kwotę 70.000,00 zł – dotacja od Powiatu 

Średzkiego z przeznaczeniem na realizację zadania z zakresu lokalnego transportu zbiorowego; 

- w dziale 853 rozdział 85395 § 2327 kwotę 19.650,21 zł i § 2329 kwota 2.311,79 zł - 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu realizował będzie w latach 2016-2018 projekt pn. 

„Zwiększenie dostępności do usług społecznych w powiecie średzkim”, projekt ten 

realizowany jest w partnerstwie z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie 

Wielkopolskiej i innymi Ośrodkami z terenu powiatu, zostanie on dofinansowany ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014-2020, środki te będą przekazywane przez Powiat Średzki, 

odpowiednich zmian dokonano w załączniku Nr 4; 

 zmianach po stronie wydatków: 

- w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 proponuję zwiększyć o kwotę 100.000,00 zł 

środki na przeprowadzenie niezbędnych remontów dróg gminnych;   

- w dziale 750 rozdział 75023 § 6010 utworzyć plan wydatków w kwocie 100.000,00 zł 

na wniesienie wkładu do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Zaniemyślu, 

odpowiednich zmian dokonano w załączniku Nr 5; 

- w dziale 754 rozdział 75412 § 6050 zwiększyć plan wydatków o kwotę 50.000,00 zł 

na realizację zadania „Wymiana posadzki w budynku strażnicy w Zaniemyślu”, odpowiednich 

zmian dokonano w załączniku Nr 5; 

- w dziale 801 rozdział 80101 zwiększyć plan wydatków w § 4210 o kwotę 13.500,00 zł 

i § 4240 o kwotę 66.500,00 zł środki te przeznaczone są na organizację dwóch dodatkowych 

sal lekcyjnych; 

- w dziale 801 rozdział 80113 § 4300 zwiększyć środki o kwotę 3.400,00 zł na zakup 

usług transportowych związanych z dowozem uczniów do szkół; 

- w dziale 900 rozdział 90001 § 4300 zmniejszyć plan wydatków o kwotę 400.000,00 zł 

przeznaczonych na rekultywację Jeziora Raczyńskiego; 

- w dziale 900 rozdział 90002 zwiększyć o kwotę 131.000,00 zł środki przeznaczone na 

funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami na terenie Gminy, zwiększenie planu 

wydatków nastąpiło w § 4010, 4110, 4120, 4300; 

- w dziale 900 rozdział 90095 § 6050 wprowadzić plan wydatków w kwocie 50.000,00 

zł na nowe zadanie inwestycyjne pn. „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej poprzez 

rewitalizację miejsca do kąpieli nad Jeziorem Raczyńskim w Zaniemyślu”, odpowiednich 

zmian dokonano w załączniku Nr 5; 
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- w dziale 921 rozdział 92109 § 2480 zwiększyć o kwotę 25.000,00 zł środki 

przeznaczone na dotację związaną z realizacją zadań statutowych Gminnego Ośrodka Kultury 

w Zaniemyślu, odpowiednich zmian dokonano w załączniku Nr 6. 

  

Uwzględniając uchybienia wyrażone w uchwale Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 grudnia 2016r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2017 rok, proponuję; 

1. w treści uchwały wyodrębnić postanowienia dotyczące wysokości środków pobieranych                     

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i wielkości wydatków nimi 

finansowanych „Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 

675.900,00 zł. przeznacza się na wydatki związane z pokrywaniem kosztów funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami na terenie Gminy w kwocie 675.900,00 zł.”  

2. w załączniku nr 2 plan wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 zmniejszyć do kwoty 

915.000,00 zł., a plan wydatków w dziale 900 rozdział 90015 § 6050 zwiększyć do kwoty 

147.757,65 zł. 

3. podtytuł w załączniku nr 2 poprawić na „wydatki wg działów, rozdziałów i paragrafów”.  

 

W związku z przedstawionymi wyżej zmianami wartość dochodów zwiększyła się o kwotę 91.962,00 

zł, a wartość wydatków zwiększyła się natomiast o kwotę 139.400,00 zł. W związku z tym wartość 

planowanego deficytu budżetu uległa zmianie i zwiększyła się o kwotę 47.438,00 zł.  Po zmianach 

deficyt wynosi 2.736.723,59 zł. Wartość przychodów tytułem zaciągniętych pożyczek i kredytów 

została również zwiększona o kwotę 47.438,00 zł. i wynosi obecnie 3.188.215,70 zł. zgodnie                         

z załącznikiem nr 9. Dlatego też limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek ustalono 

w kwocie 4.188.215,70 zł. W załączniku nr 8 dochody w kwocie 10.000,00 zł z wpływów za 

gospodarcze korzystanie ze środowiska przeznacza się na edukację ekologiczną i sporządzenie 

programu ochrony środowiska.  

 

to tyle Szanowni Państwo jeżeli chodzi o autopoprawki, które wnoszę do Wysokiej Rady żeby je 

uwzględnić przed uchwałą budżetową, może jeszcze króciutko, jeśli Państwo pozwolicie, proponuję 

aby kwotę 400 tys. zł., która była w projekcie budżetu na rekultywacje jeziora, żeby całą ta kwotę 

przeznaczyć na inne zadania, tak potrzebne, tak oczekiwane, a mianowicie, a właściwie zmusiło mnie 

do tego żebym znalazł pieniądze na zagospodarowanie odpadami, o czym mówiłem już dzisiaj, 

dodatkowo z tej kwoty bierzemy kwotę 131 tys. zł. na zabezpieczenie, abyśmy mogli płacić 

wykonawcy za odbiór odpadów komunalnych, kolejne nowe zadanie to kwota 80 tys. zł. podzielona na 

dwa paragrafy, na wyposażenie dwóch sal dydaktycznych w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu, które 

zostały wybudowane przy hali widowiskowo-sportowej, te dwie sale dydaktyczne chcemy do                       

1 września 2017 roku, a więc do rozpoczęcia roku szkolnego wyposażyć, żeby mogły się tam też 

odbywać zajęcia dydaktyczne, 100 tys. zł., Szanowni Państwo proponuje wnieść wkład finansowy do 

tworzonej spółki, chcę Państwu przypomnieć, że 30 grudnia tego roku po podpisaniu aktu notarialnego 

wszystkie środki finansowe, które znajdować się będą na koncie Zakładu Gospodarki Komunalnej 

zostaną przelane do budżetu Gminy i Zakład pierwszego czy drugiego stycznia rozpocznie z nowym 

kontem i zero środków finansowych będzie miał na koncie, chcemy po prostu na sam początek 

wspomóc spółkę naszym wkładem pieniężnym żeby mógł zacząć funkcjonować od pierwszego dnia 

nowego roku, 50 tys. zł. z kwoty 400 tys. zł. proponuję żeby dołożyć do kwoty, która jest                              



12 

 

w pierwotnym projekcie budżetu na wymianę posadzki w Strażnicy OSP Zaniemyśl, było wpisane 50, 

proponuję dołożyć 50 tys. zł., myślę, że ta kwota 100 tys. zł. powinna nam wystarczyć na to aby to 

zadanie zrealizować, 3.400,00 zł. na zakup usług transportowych, to jest kwota, która wyszła nam               

z przetargu na dowozy szkolne, musimy o ta kwotę podwyższyć wydatki w naszym budżecie, no                  

i nowa pozycja, która będzie pewnie przez lata w naszym budżecie i planie finansowym to jest kwota 

50 tys. zł., na początek, chcemy przygotowywać nowe zadanie – zagospodarowanie naszej plaży, czy 

miejsca do kąpieli w Zaniemyślu pod kątem, ewentualnie, pozyskanie środków z rewitalizacji                       

z Wielkopolskiego Programu Operacyjnego, jeszcze jest jedna kwota, której nie było w projekcie 

budżetu, 25 tys. zł. to jest zwiększenie dotacji do Gminnego Ośrodka Kultury, a ta kwota będzie 

przeznaczona na remont pomieszczeń Izby Pamięci w Zaniemyślu, mamy rozeznanie, czekamy na 

oferty i myślę, że to powinno nam wystarczyć, a więc zmianę oświetlenia, ogrzewania, wymiana 

grzejników, wielokrotnie, przez wiele lat ten remont był odkładany, to tyle jeśli chodzi o autopoprawki                   

 

5) dyskusja 

Radna Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie jeśli chodzi o rekultywację jeziora Raczyńskiego, wie Pan, 

że zaniemyślanie czekają na tą rekultywację, od kiedy, w takim razie, przewidywane jest rozpoczęcie  

tej rekultywacji 

Wójt, odpowiem tak, chciałbym rozpocząć jak najszybciej ale zgodnie z Programem opracowanym, 

wykonanym przez Zespół profesora Gołdynia powinniśmy rozpoczynać zawsze wiosną, a więc 

chciałbym żeby za rok o tym czasie, żeby w projekcie budżetu ta kwota już była i żebyśmy w 2018 

roku rozpoczęli tą rekultywację, w trakcie roku, myślę, że się nie da ponieważ ten Zespół 

poinformował nas, że musimy wiosną przyglądać się wodzie i badać tą wodę żeby ewentualnie ilość 

zabiegów i kiedy te zabiegi były przeprowadzone, muszą być przeprowadzone od początku, od 

wiosny, gdyż wiosną mamy wodę w miarę, a potem ona się pogarsza i w momencie pogarszania się 

trzeba te zabiegi stosować, to tyle co w tym temacie mogę odpowiedzieć 

Radna Justyna Dąbrowska, mam jeszcze jedno pytanie, w związku z tą rekultywacją, rozumiem, że 

najpierw zaczniemy rekultywować jezioro a dopiero później będziemy myśleć o rewitalizacji tego 

miejsca do kąpieli  

Wójt, tak zanim dojdziemy do rewitalizacji miejsca do kąpieli to jak ogólnie Państwu powiedziałem, 

myślę, że, daj Boże minimum dwa lata, a nie daj Boże trzy, gdyż w tej chwili, w przyszłym roku 

będziemy przygotowywać Program rewitalizacji ale jednocześnie chcemy spojrzeć na naszą plażę                   

i przygotować pod względem wizualizacji, jak chcemy, żeby ono wyglądało, potem następnie projekty 

i dopiero wówczas jak dostaniemy środki finansowe to będziemy to analizować już przy pomocy tych 

środków UE, na pewno nie rozpoczniemy rewitalizacji plaży jak woda będzie niezdatna do kąpieli, to 

jest jedno z drugim połączone, najpierw woda a potem ewentualnie rewitalizacja plaży 

 

Głosowanie autopoprawek:  

- kto jest za przyjęcie autopoprawki nr 1 w dziale 600 kwoty 70.000,00 zł – dotacja od 

Powiatu Średzkiego z przeznaczeniem na realizację zadania z zakresu lokalnego transportu 

zbiorowego 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- kto jest za przyjęcie autopoprawki nr 2 w dziale 853 kwota 19.650,21 zł i § 2329 

kwota 2.311,79 zł - Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu realizował będzie w latach 

2016-2018 projekt pn. „Zwiększenie dostępności do usług społecznych w powiecie średzkim” 
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autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 600 zwiększenie o kwotę 100.000,00 zł środki na przeprowadzenie 

niezbędnych remontów dróg gminnych, kto jest za autopoprawką 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 750 utworzono plan wydatków w kwocie 100.000,00 zł na wniesienie wkładu 

do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Zaniemyślu, kto jest za przyjęciem 

autopoprawki  

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 754 zwiększono plan wydatków o kwotę 50.000,00 zł na realizację zadania 

„Wymiana posadzki w budynku strażnicy w Zaniemyślu”, bardzo proszę, kto jest za 

przyjęciem autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 801 zwiększono plan wydatków o kwotę 13.500,00 zł i § 4240 o kwotę 

66.500,00 zł środki te przeznaczone są na organizację dwóch dodatkowych sal lekcyjnych, kto 

jest za przyjęciem autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 
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- w dziale 801 zwiększono środki o kwotę 3.400,00 zł na zakup usług transportowych 

związanych z dowozem uczniów do szkół, kto jest za przyjęciem autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 900 zmniejszono plan wydatków o kwotę 400.000,00 zł przeznaczonych na 

rekultywację Jeziora Raczyńskiego, kto jest za przyjęciem autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 900 zwiększono o kwotę 131.000,00 zł środki przeznaczone na 

funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami na terenie Gminy, kto jest za przyjęciem 

autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 900 wprowadzono plan wydatków w kwocie 50.000,00 zł na nowe zadanie 

inwestycyjne pn. „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej poprzez rewitalizację miejsca do 

kąpieli nad Jeziorem Raczyńskim w Zaniemyślu”, kto jest za przyjęciem autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

- w dziale 921 zwiększono o kwotę 25.000,00 zł środki przeznaczone na dotację 

związaną z realizacją zadań statutowych Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, kto jest za 

przyjęciem autopoprawki 

autopoprawka została przyjęta przy: 

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 
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1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

proszę Panią Skarbnik o odczytanie uchwały budżetowej zawierającej już autopoprawki  

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler odczytała projekt uchwały, dalej powiedziała, 

uzasadnienie do odczytanego przed chwilą projektu uchwały jest tożsame z Wójta stanowiskiem co do 

projektu budżetu, więc mam pytanie czy odczytywać uzasadnienie  

Przewodnicząca Rady Gminy, przed chwilą Wójt przedstawił, autopoprawki zostały zaakceptowane, 

tak, że dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie ma wobec tego 

przystępujemy do głosowania  

6) głosowanie uchwały 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXVIII/183/2016 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy proszę Państwa przed chwilą podjęliśmy uchwałę budżetową tak jak 

Wójt wspominał jest to budżet odpowiedzialny, zaplanowane w nim inwestycje przyczynią się do 

dalszej poprawy warunków mieszkańców naszej Gminy, chciałoby się tak jak Wójt powiedział więcej 

zrobić ale finanse nas ograniczają, tak, że myślę, że oby był zrealizowany w stu procentach to 

będziemy zadowoleni 

 

7e) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXVIII/182/2016  została podjęta przy:  

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

 

Wójt odpowiedział na interpelacje Radnego Leszka Hypkiego , Szanowni Państwo odpowiem może 

najpierw na drugie zagadnienie z interpelacji, Radnego Hypkiego, a Pani Jaskólska odpowie na sprawy 

związane z pojemnikami metalowymi, Wyszakowo – Mądre no niestety gwarancji już nie mamy, bo to trochę 

lat już minęło jak ta droga została wybudowana, a chcę jednoznacznie powiedzieć, że droga została wykonana 

zgodnie z projektem i możliwościami technicznymi rozwiązań, akurat tego zakrętu i nie było żadnych 

możliwości żeby inaczej wykonać, w czym jest problem, problem jest w tym, że przy tym zakręcie, pole 

sąsiadujące jest bardzo blisko pasa drogowego, bo ten pas drogowy jest bardzo wąski, bo najlepsze byłoby 

rozwiązanie wykopać rów odległości minimum 0,75 czy metr i wtedy te wody opadowe z pola płynęłyby do 

rowu a nie stały na nawierzchni, jeżeli chodzi o spadek na łuku drogi itd., to jest zgodne z normami                              

i przepisami, zawsze na łukach robi się spadek jednostronny w kierunku tego niższego promienia, a więc 



16 

 

zgodnie z kierunkiem jazdy, bo jak byśmy zrobili przeciw spadek no to kierowcy mogliby oskarżać zarządcę 

drogi, ze wylecieli z drogi, gdyż jest przeciw spadek na łuku drogi, powiem szczerze, przyglądam się, no jest po 

opadach czy dużej ilości opadów, dużej ulewie jest tam problem, który widzimy, mogę powiedzieć jedynie, że 

zastanowimy się jak technicznie to rozwiązać czy pójdzie coś zrobić żeby ta woda szczególnie po opadach tam 

nie stała, na tym zakręcie, oczywiście technicznie wszystko można zrobić, można by zamontować tam kratkę, 

ale mam obawy czy przy ulewach ziemia ta nie będzie spływała, trzeba by było zrobić przecisk pod asfaltem               

i wyprowadzić wody, które tam spływają, będziemy się zastanawiać, może znajdzie się jakieś niedrogie 

rozwiązanie, które pozwoli nam żeby ten problem zniknął, to tyle w tym temacie, więcej nic, na razie, nie 

potrafię powiedzieć obok zaraz są grunty prywatne i też nie możemy wchodzić, bo najtańszym rozwiązaniem 

byłoby puścić koparkę żeby wykopała rów, będziemy starali się rozmawiać z właścicielem tego pola czy 

gruntów uprawnych czy nam zezwoli żeby wykopać rów, bo to było najtańsze i najszybciej do zrobienia 

Radny Leszek Hypki, nawiązałbym do tego co Wójt mówi, to jest racja, tylko, że prawo drogowe 

takie jest jakie jest, ruch okrężny zawsze jest wychylony na zewnątrz i jakoś nikt nie wylatuje z tego 

ronda i tu gdyby było możliwość to najprostszą sprawą by było jakby trochę podwyższyć żeby ten 

spad był w druga stronę, bo nam nie tyle pole zablokuje tylko tam jest z dwóch stron skos i ta woda się 

po prostu gromadzi na zakręcie, na samej jezdni, jeżeli się coś nie wymyśli, to ten asfalt nam się 

zniszczy w jakimś bliskim czasie, bo to mrozy itd., to tak jak Wójt mówi trzeba się zastanowić jak                 

z tego wyjść 

Wójt, jeszcze raz powtórzę, zostało to wykonane zgodnie z dokumentacją, zgodnie z wymogami 

technicznymi na łukach dróg stosuje się spadek jednostronny, zobaczymy, przyjrzymy się temu 

tematowi jeszcze raz, wykonawca już raz poprawiał, złagodził to masą asfaltową, najpierw to było 

tłuczniem, który się wybijał, jeżeli chodzi o drugie pytanie to proszę Panią Honoratę Jaskólską  

Pani Honorata Jaskólska, dzień dobry, witam Państwa, jeśli chodzi o pojemniki metalowe to zgodnie 

z uchwałą Rady Gminy w sprawie Regulaminu czystości i porządku w Gminie do obowiązków 

właścicieli nieruchomości należy zakup pojemnika, powinny być dostosowane do pojemności, do 

ilości mieszkańców, jaką zamieszkują daną nieruchomość i powinny one posiadać konstrukcję 

umożliwiającą ich opróżnianie za pomocą typowych systemów załadowczych, taka informacja poszła 

do mieszkańców w tym roku, Przedsiębiorstwo Komunalne w Śremie drukowało takie ulotki                        

i wszyscy mieszkańcy byli proszeni o to aby te pojemniki wymienić na nowe ponieważ, nie ukrywam, 

Przedsiębiorstwo Komunalne w Śremie i Przedsiębiorstwo Pana Artura Zysa ma problem z odbiorem 

tych odpadów, pojemniki stare, metalowe, które nie są w ogóle do śmieciarek przystosowane, dlatego 

trzeba to robić ręcznie, dlatego nawołujemy cały czas nie tylko przy zmianie Firmy ale już wcześniej 

aby te pojemniki stosunkowo szybko wymienić, dzisiaj rozmawiałam z Przedsiębiorstwem Pana 

Artura Zysa, że w styczniu wszystkie odpady zostaną odebrane z tych pojemników metalowych 

również z worków, które by się znalazły, po świętach, obok tych pojemników, Przedsiębiorstwo 

stworzy listę wszystkich nieruchomości gdzie te pojemniki jeszcze są, będzie podgląd ile 

mieszkańców ma pojemnik metalowy i będziemy musieli coś z tym fantem zrobić oczywiście jeżeli 

chodzi o odbiór może się zdarzać, że pojemniki te zostaną przez śmieciarkę „połknięte”                                 

i Przedsiębiorstwo boi się, że nie chce ponosić kosztów za zniszczenia czy zabrania pojemnika razem 

ze śmieciami, ten sprzęt, który w tej chwili jest dostosowany do jakiś tam norm może te pojemniki 

„połykać”, rozmawiałam odnośnie cen zakupu, cena za pojemnik 120 litrowy to jest 120,00 zł., 

natomiast pojemnik 240 litrowy kosztuje 170,00 zł., są to ceny, moim zdaniem konkurencyjne, 

ponieważ „komunalna” w Śremie również pojemniki sprzedaje, więc tu nie ma przymusu, że musimy 

je kupić od Pana Zysa, możemy je zakupić również w „komunalce” w Śremie cena jest 120,00 zł. za 

120 litrowy czyli taka sama, a 240 litrowy kosztuje 240,00 zł., jest tylko taka różnica, że Pan Zys w tej 

cenie ma transport do mieszkańca, do domu, a z „komunalki” ze Śremu można ten pojemnik odebrać 

osobiście na ul. Parkowej 1, pojemniki są także dostępne w każdym markecie, więc jeśli będą 

chwytaki dostosowane do tego sprzętu, który świadczy usługi to można kupić w Internecie, na allegro 
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czy gdziekolwiek, ale prosimy żeby jednak stopniowo je wymieniać na plastikowe, zbieram taką listę 

zamówień do 16 stycznia na pojemniki, już mam kilka mieszkańców, którzy wyrażają chęć i wpisują 

się na tą listę jak złożymy duże zamówienie to wtedy Przedsiębiorstwo Pana Artura Zysa pojemniki 

dostarczy mieszkańcom pod koniec stycznia do domu, tyle mogę w tym temacie powiedzieć 

Radna Justyna Dąbrowska, chciałam tylko zapytać czy Przedsiębiorstwo Pana Artura Zysa będzie 

odbierało surowce wtórne w workach, które nam zostało jeszcze po Przedsiębiorstwie ze Śremu 

Pani Honorata Jaskólska, tak te worki cały czas jeszcze wydaję, mamy jeszcze jakiś zapas, wiemy, 

że Przedsiębiorstwo rozdaje worki GOAP-u i mieszkańcy dzwonią do GOAP-u i to jest trochę 

zamieszanie z tym ale prosiłam żeby od lutego te worki już z logo Zysa i wiem, że jest worek na szkło 

jeden dlatego będziemy musieli w styczniu wkładać szkło białe i kolorowe w jeden worek od lutego 

będą wyprodukowane worki na białe szkło i kolorowe osobno jak do tej pory, jest trochę zamieszania 

w styczniu więc proszę o wyrozumiałość  

Wójt, chcę dodać jak macie Państwo jeszcze na swojej nieruchomości worki dostarczone przez 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i nie wystawicie w styczniu a dopiero później też będą 

odbierane, nie przejmujcie się Państwo, że worek jest nie ten, kolorystyka jest dobra, a co jest napisane 

nie patrzeć na to, śmiało można wystawiać, Pani Honorato proszę pamiętać o tym, żeby powiedzieć 

żeby wszystko było odbierane 

Pani Honorata Jaskólska, tak będzie wszystko zabrane, na pewno będą wszystkie odpady zabrane 

nawet te w workach, mam telefon do kierowcy śmieciarki i do kierowcy, który jeździ z nim, dlatego 

wszystkie sygnały jakie będą do Urzędu docierały od razu będą przekazywane Panom z tych pojazdów  

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Powiatowemu Ryszardowi 

Grześkowiakowi, Pani Przewodnicząca, Panie, Panowie Radni, Panowie Wójtowie gratuluje 

uchwalenia budżetu i w związku z tym uchwalonym budżetem mam pytanie, gdyż Powiat uchwalił 

budżet dnia 19 grudnia ma pozycję remont, modernizacja drogi powiatowej w Czarnotkach jest tam 

suma pieniędzy przeznaczona ale łącznie z dofinansowaniem Gminy Zaniemyśl, a w dzisiejszym 

budżecie, nie wiem czy mi to umknęło czy nie ma  

Wójt, było, wszystko jest zapisane już nawet w projekcie budżetu, oczywiście, Szanowni Państwo, nie 

chciałem się powtarzać bo na ostatniej sesji wymieniałem wszystkie pozycje, wydatki majątkowe, 

inwestycyjne i rzeczywiście no, te wszystkie pozycje, które są, nie były wymieniane miedzy innymi 

droga, jest zabezpieczona, Panie Radny, kwota 674 tysiące bodajże 400 czy 900 zł. na modernizację  

tych dwóch dróg powiatowych, a więc tego odcinka, który chcemy wspólnie realizować w przyszłym 

roku  

Radny Powiatowy Ryszard Grześkowiak, dziękuję za wyjaśnienie, jeszcze chciałem Państwa 

poinformować, bo nasunęła mi się taka myśl, łącznie z konserwacja jeziora, 7 grudnia odbyliśmy 

posiedzenie na temat czystości wód stojących i płynących w naszym Powiecie z udziałem Pani 

Honoraty z referatu Ochrony Środowiska i niestety nasz stan wód płynących i stojących jest bardzo zły 

w Powiecie, zarówno cieki płynące typu Maskawa czy Miłosławka jak i jeziora, one są wszystkie 

brudne, nie ma wód na terenie naszego Powiatu czystych, po prostu jest to smutne i nie ma poprawy 

nawet dalsza degradacja, cieki zwłaszcza płynące w związku z licznym stanem wody były w złym 

stanie, składa się na to kilka przyczyn, nie miejsce i czas na mówienie o tym nie mniej jednak jest to 

smutne, że tak nasze środowisko doprowadzono do takiego stanu, tak, że plan rekultywacji jeziora jak 

najbardziej, bo wiadomo, że ten stan trzeba poprawić i jeszcze o jednym chciałem powiedzieć, na 

pewno Państwo odczytali w Gazecie Średzkiej o planie modernizacji węzłów komunikacyjnych od 

naszej strony, wjeżdżając do Środy przez drogę katowicką, słyszymy plany od kilku lat, o planach 

modernizacji drogi katowickiej o drugiej nitce, ma to być realizowane nie wcześniej niż za 10 lat, a 
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przez 10 lat, wiadomo ten ruch o ile się zwiększy, bo coraz większe kłopoty są do wjechania do Środy, 

zwłaszcza, że Środa rozwiązała ta komunikację przez wprowadzeniu dużo rond tak więc samochody      

w szczycie ze Środy szybko wyjeżdżają i kotłuje się wszystko na krzyżówce na Zaniemyśl i dlatego                

z inicjatywy Zarządu jak i Starosty prowadzą rozmowy  z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad                      

o modernizację zanim ruszy budowa drogi katowickiej tak żeby to nie kolidowało w związku                          

z rondem jednym od, przy naszej krzyżówce, drugim rondzie przy wjeździe w stronę Katowic, tam to 

rondo będzie potrzebne, bo Powiat ma tereny za torami, które w tym roku chce sprzedawać i oby był 

ciąg komunikacyjny, możliwość wjeżdżania i wyjeżdżania, jest potrzeba rozwiązania, kiedy to nastąpi, 

trudno powiedzieć, trwają rozmowy, miejmy nadzieję, że nasze problemy z wjeżdżaniem                                 

i wyjeżdżaniem w najbliższym czasie zostaną poprawione, dziękuję   

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy życzę Państwu w nadchodzącym 2017 roku  dużo zdrowia, przede 

wszystkim, dużo radości, szczęścia, miłości, niech będzie rokiem spokoju, dobrych chwil,   

w  związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, zamykam XXVIII sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy  

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


